
PROTOKÓŁ Nr XXV/13
z Sesji  Rady Miejskiej w Bojanowie odbytej w dniu

26 lutego 2013 roku 
o godz. 9.00  w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bojanowie

===================================================================
W sesji uczestniczyli:
• radni Rady Miejskiej w Bojanowie, 
• burmistrz, zastępca burmistrza, skarbnik, radca prawny,
• radny powiatowy: Wiesław Ceglarek, Ireneusz Młynek,
• sołtysi wsi,
• przedstawiciel Zarządu Osiedla Bojanowo,
• pracownicy Urzędu Miejskiego,
• kierownicy jednostek organizacyjnych gminy,
• zaproszeni kierownicy lokalnych zakładów pracy,
• pan Kazimierz Maciaszek – kierownik Powiatowego Urzędu Pracy w Rawiczu,
• pan Roman Kolibabka – właściciel Niepublicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej „Zdrowie”

w Bojanowie,
• pan  Marek Jakubiak – właściciel browaru „Ciechan” i nabywca browaru w Bojanowie,
• pan Krzysztof Fałdowski – prezes browaru „Ciechan”.

Otwarcia  sesji  dokonał   przewodniczący Rady Miejskiej  w Bojanowie  pan Maciej
Jagodziński,  po  czym   stwierdził,  iż  na  ustawowy  15  –  osobowy  skład  Rady  w  sesji
uczestniczy  12   radnych (nieobecni  radni:  Halina  Lis,  Dariusz  Sikora  i  Władysław
Szalkowski), co stanowi quorum, więc jest ona władna obradować i podejmować prawomocne
uchwały. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Przewodniczący  obrad  zapytał  czy  do  przedstawionego  przy  zawiadomieniach  porządku
obrad są wnioski. 
Wniosków nie było, w związku z powyższym porządek XXV sesji Rady Miejskiej 
w Bojanowie przedstawia się następująco:

1.Otwarcie sesji Rady Miejskiej oraz stwierdzenie prawomocności obrad:
2. Przedstawienie porządku obrad XXV sesji Rady Miejskiej.
3. Przyjęcie protokołu Nr XXIV/13 z sesji odbytej w dniu 28 stycznia 2013 roku.
4. Zapytania radnych.
5.  Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej  o działaniach  podejmowanych  w okresie
międzysesyjnym.
6.Informacja Burmistrza Bojanowa o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym
i o wydanych zarządzeniach.
7. Informacja o stanie opieki zdrowotnej na terenie Gminy Bojanowo.
8. Informacja o stanie bezrobocia na terenie Gminy Bojanowo.
9. Podjęcie uchwał w sprawie:

1) przyjęcia Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar
Przemocy w Rodzinie w Gminie Bojanowo na lata 2013 – 2018,

2) nadania Statutu Miejskiej Bibliotece Publicznej w Bojanowie,
3) określenia  przystanku  komunikacyjnego  na  terenie  Gminy  Bojanowo,  którego

właścicielem jest  Gmina  Bojanowo oraz  warunków i  zasad  korzystania  z  tego
przystanku,

4) przyjęcia planów pracy Komisji Stałych Rady na 2013 rok,
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5) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2013 rok.
10. Odpowiedzi na zapytania radnych.
11. Wolne głosy i wnioski.
12. Zakończenie.

Do pkt. 3 Przyjęcie protokółu Nr XXIV  z sesji odbytej w dniu  28 stycznia 2013  roku .

 W związku z tym, iż do protokołu z sesji, która odbyła się w dniu 28 stycznia 2013
roku nie wpłynęły uwagi pisemne i ustne Przewodniczący obradom zawnioskował o przyjęcie
niniejszego protokołu bez odczytywania.
Za propozycją przewodniczącego Rady głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 12 „za”
(nieobecni radni: Halina Lis, Dariusz Sikora oraz Władysław Szalkowski).
W związku z powyższym protokół NR XXIV/13  z sesji, która odbyła się w dniu 28 stycznia
2013 roku przyjęto bez odczytywania.

Do pkt. 4. Zapytania radnych.
Jako pierwszy głos zabrał radny Zygmunt Maćkowiak – cyt. „ czy gmina wszczynała 

postępowanie komornicze w sprawie odzyskania należnego podatku od browaru w 
Bojanowie? ”,

Radny Jan Kubis zobowiązał się do podania danych właściciela budynku po byłej 
restauracji „Centralna” – to pan Jarosław Jarus firma „Falgo” (?)

Drugie pytanie radnego Kubisa dotyczyło zatrudnienia pracowników interwencyjnych 
gminy przy pracach porządkowych w bojanowskim browarze.

Burmistrz Bojanowa wyjaśnił, iż odpowiedzi na pytania dotyczące browaru udzieli w 
obecności pana Marka Jakubiaka – obecnego właściciela tego zakładu.

Do pkt. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych 
w okresie międzysesyjnym.

Przed przystąpieniem do realizacji powyższego punktu, przewodniczący Rady pan 
Maciej Jagodziński poprosił wszystkich uczestników obrad o powstanie i uczczenie minutą 
ciszy zmarłego Józefa Kycię, radnego  II kadencji Rady Miejskiej w Bojanowie. 
Przewodniczący Jagodziński zapoznał z reprezentacją Rady w okresie międzysesyjnym. 
Pisemna informacja stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
Pytań do przedstawionego materiału nie było.

Do pkt.  6.Informacja Burmistrza Bojanowa o działaniach podejmowanych w okresie
międzysesyjnym i o wydanych zarządzeniach.

W okresie międzysesyjnym Burmistrz Bojanowa wydał następujące zarządzenia:
1) Zarządzenie Nr 206/13 Burmistrza Bojanowa z dnia 6 lutego 2013 roku w sprawie 

powołania Komisji Konkursowej do spraw opiniowania ofert na realizację zadania 
publicznego w zakresie wspierania i upowszechniania kultury fizycznej w roku 2013 
zgłoszonych przez organizacje pozarządowe oraz inne podmioty działające w sferze 
pożytku publicznego w wyniku ogłoszonego otwartego konkursu ofert.

2) Zarządzenie Nr 207/13 Burmistrza Bojanowa  z dnia 12 lutego 2013 roku w sprawie 
ogłoszenia wyników otwartego konkursu ofert na realizację zadania publicznego w 
zakresie wspierania i upowszechniania kultury fizycznej w roku 2013,
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3) Zarządzenie Nr 208/13 Burmistrza Bojanowa z dnia 20 lutego 2013 roku w sprawie 
zmian uchwały budżetowej na 2013 rok,

4) Zarządzenie Nr  209/13 Burmistrza Bojanowa z dnia 25 lutego 2013 roku w sprawie 
powołania komisji przetargowej na sprzedaż agregatu prądotwórczego spalinowego 
marki WOLA 54ZPPa-SW680/141/1.

Pytań do wydanych zarządzeń nie było. Burmistrz Zuter zapoznał uczestników obrad z 
reprezentacją gminy na zewnątrz – pisemna informacja stanowi załącznik nr 3 do 
niniejszego protokołu
W uzupełnieniu informacji Burmistrz poinformował uczestników  obrad iż, z chwilą 
obowiązywania nowego regulaminu czystości i porządku w gminach  – opłata za odpady 
segregowane  będzie wynosiła 9 zł za kubeł, za niesegregowane 15 zł, od przebywającego
w danej posesji mieszkańca.

Burmistrz powiedział, iż postaramy się na najbliższą sesję Rady Miejskiej zaprosić 
pana Eugeniusza Karpińskiego przewodniczącego Zarządu Komunalnego Związku Gmin 
Regionu Leszczyńskiego, który odpowie na nurtujące nas pytania w powyższym temacie, 
w szczególności „podatku śmieciowego”.

Burmistrz podziękował pani Zenonie Ciesińskiej za ugoszczenie uczestników rajdu 
„Nordic Walking” , których grupa -  z okazji Dnia Świętego Walentego – patrona osób 
chorych na epilepsję-  odwiedziła Bojanowo.

W sprawie autobusu na trasie Gościejewice – Wydartowo I i Sowiny, Burmistrz 
wyjaśnił, iż tylko 3 osoby zadeklarowały wykup biletu. W tej sytuacji gmina nie będzie 
dofinansowywać nierentownego kursu autobusu.

Prowadzone są rozmowy z dłużnikami Zakładu Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej. Składane są im propozycje rozłożenia długu na raty ( w ciągu 1- 2 lat), 
aby mogli wyjść „na prostą” i nie brnąć w dalsze zaległości.

W kwestii naprawy dróg powiatowych Burmistrz poinformował Państwa radnych, iż 
będzie rozmawiał w tej sprawie z panem Starostą.

Pan Burmistrz skierował wyrazy podziękowania w stronę radnego –pana Jarosława 
Bartkowiaka za zorganizowanie IV Mistrzostw Gminy Bojanowo w Narciarstwie 
Alpejskim, które odbyły się w Lądku Zdroju.

Podziękowania i gratulacje skierowano również w stronę dyrektor Miejskiej Biblioteki
Publicznej w Bojanowie pani Marii Biadalskiej, która wraz ze swoimi współpracownika-
mi otrzymała tytuł „Mecenasa Kultury”. 
Osobą, która otrzymała tytuł „Działacza Społecznego Roku” jest pan Józef Czerwiński – 
radny Rady Miejskiej w Bojanowie i sołtys Tarchalina.

Statuetkę  „Laur  Przedsiębiorczości”  z  Gminy  Bojanowo  przyznano:  Panu  Januszowi
Loksiowi  właścicielowi  firmy  Usługi  Stolarskie  „STOL-JAN”  z  Bojanowa  oraz  Panu
Tadeuszowi Szczepaniakowi właścicielowi Zakładu Rzeźnicko-Wędliniarskiego z Gołaszyna.

Pisemna informacja Burmistrza Zutera stanowi załącznik nr 3 do protokołu, pytań do 
przedstawionej reprezentacji Gminy i omawianych spraw bieżących nie zadano,  w związku z
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powyższym przewodniczący obradom Maciej Jagodziński przeszedł do omawiania kolejnego 
punktu obrad.

Do pkt. 7. Informacja o stanie opieki zdrowotnej na terenie Gminy Bojanowo.          

Głos zabrał pan Roman Kolibabka właściciel Niepublicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej „Zdrowie” w Bojanowie.
W związku z tym, iż Państwo radni informację pisemną z działalności zakładu otrzymali 
wcześniej, pan Kolibabka omówił sprawy bieżące. Jedną z priorytetowych kwestii, jest 
wdrażanie nowego systemu rejestracji pacjentów eWUŚ (elektroniczna weryfikacja 
uprawnień świadczeniobiorców). System współgra z centralnym wykazem osób 
ubezpieczonych. Każdy obywatel ma lub nie ma prawa do świadczeń z zakresu opieki 
medycznej. Niestety, zdaniem pana Romana Kolibabki, system jest zły, posiada wiele wad, 
przez które cierpią potencjalni pacjenci. System nie generuje uczniów po 18 roku życia, 
problem mają również pacjenci z błędnie nadanym numerem PESEL, studenci – gdyż wyższe
uczelnie nie współpracują z ZUS-em, a także osoby przebywające na dłuższym niż 30 dni 
zwolnieniu lekarskim. 
Osoba nie uwzględniona przez system, która wie, iż jest ubezpieczona, składa pisemne 
oświadczenie o swoim statusie. Jeżeli jednak okaże się, iż nie posiada ubezpieczenia zwraca 
koszty leczenia. 
Zdaniem właściciela NZOZ „Zdrowie”, lekarze są zmuszani do biurokracji; zamiast leczyć 
wypełniają stosy niepotrzebnej dokumentacji. Przedłuża to wizytę chorego  i powoduje 
przyjęcie mniejszej liczby pacjentów.

System eWUŚ jest niewydolny; problem mają z tym szpitale weryfikujące przyjęcia 
pacjentów w porze nocnej. 

Pan Kolibabka poinformował uczestników sesji o remontach w zakładzie, którym 
kieruje. Większość prac wykonywana jest po godzinach, w soboty i niedziele, aby nie 
kolidowało to z pracą personelu medycznego i przyjmowaniem pacjentów.

Jako pierwszy pytanie zadał radny Franciszek Wieremiejko cyt. „ W 2012 roku 
przyjmował w ośrodku lekarz – urolog. W związku z tym, iż jest duże zainteresowanie w tym 
zakresie, czy w roku 2013 planuje się również przyjęcia pacjentów przez lekarza – urologa”?

Pan Roman Kolibabka odpowiadając na pytanie pana radnego, poinformował, iż wie o
zainteresowaniu pacjentów w powyższym temacie. Problemem jest pozyskanie 
odpowiedniego specjalisty na bojanowski teren. Powodem jest to, iż jest coraz mniej lekarzy 
specjalistów, większość odchodzi na specjalistyczne praktyki lub deklaruje praktyki 
prywatne, albo wyjeżdża za granicę. Bojanowska lecznica jest otwarta na każdą propozycję.

Radny Jarosław Bartkowiak zapytał czy istnieje możliwość przyjmowania w pierwszej
kolejności zgłoszeń telefonicznych do lekarza, gdyż to ułatwiłoby pracę personelu, a pacjenci 
mieliby większy komfort, szczególnie osoby starsze i z małymi dziećmi.

Roman Kolibabka wyjaśnił, iż sposób rejestracji chorych od dawna jest „piętą 
achillesową” prowadzonego przez niego zakładu. System cały czas jest udoskonalany, 
jednakże nie jesteśmy w stanie zapewnić wszystkim pacjentom rejestracji do danego lekarza. 
Przyjęto zasady, iż w pierwszej kolejności rejestrujemy osoby oczekujące „pod okienkiem”, 
później dopiero zgłoszenia telefoniczne. 
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Radny powiatowy, dyrektor Gimnazjum w Bojanowie zapytał czy godziny pracy 
pielęgniarek w szkołach mogą  być bardziej elastyczne – wcześniejsza godzina przyjęć. Jest 
to skupisko około 700 osób.

Pan Kolibabka wyjaśnił, iż stara się aby odwiedziny pani pielęgniarki w szkołach 
miały miejsce w najbardziej dogodnych godzinach. 

Pan Edward Gurdak – sołtys Pakówki – zapytał czy rezerwacja u lekarza specjalisty 
musi być w tym samym dniu, czy można zgłosić się z 2 – 3 dniowym wyprzedzeniem.
Pan Kolibabka wyjaśnił, że jeżeli zgłoszenie będzie miało miejsce w godzinach pracy 
ośrodka, to z rejestracją nie powinno być problemu. 

Radny Maciej Kazior zapytał o przyjęcia przez lekarza medycyny sportu.
Właściciel NZOZ „Zdrowie” w Bojanowie wyjaśnił, iż nie NFZ nie podpisał umowy na ten 
rodzaj specjalizacji. Jedynym rozwiązanym tej sytuacji jest zatrudnienie specjalisty z zakresu 
medycyny sportu  w systemie prywatnym.
Więcej pytań do pana Romana Kolibabki nie było. Pracę Niepublicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Bojanowie oceniono pozytywnie –m 12 głosami „za” (nieobecni radni: Halina
Lis, Dariusz Sikora i Władysław Szalkowski).
Informacja pisemna stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Do pkt.   8. Informacja o stanie bezrobocia na terenie Gminy Bojanowo.  

Głos zabrał kierownik Powiatowego Urzędu Rawiczu pan Kazimierz Maciaszek, który
uzupełnił ustnie przesłaną informację pisemną na temat bezrobocia w naszej gminie. 

Poziom bezrobocia w gminie Bojanowo dość znacznie wzrasta. Wpływ na rejestrację 
bezrobotnych mają wpływ finansowe kłopoty firmy „SALUS” z Golinki. Do tej pory 
zarejestrowało się w Powiatowym Urzędzie Pracy 15 byłych pracowników tej firmy; spora 
część załogi otrzymuje wypowiedzenia.
Kierownik Maciaszek wspomniał również o dodatkowych środkach przeznaczonych na 
aktywizację zawodową bezrobotnych. PFRON partycypuje w szkoleniach i szukaniu pracy 
dla osób niepełnosprawnych. 
Priorytetem Powiatowego Urzędu Pracy jest aby rozdysponowane środki było proporcjonalne
do liczby osób bezrobotnych w danej gminie. 
Pytań do kierownika Kazimierza Maciaszka nie było, przedstawioną informację przyjęto 
jednogłośnie, pozytywnie – 12 głosami „za” (nieobecni radni: Halina Lis, Dariusz Sikora i 
Władysław Szalkowski) i stanowi ona załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie: 
1).przyjęcia Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar
Przemocy w Rodzinie w Gminie Bojanowo na lata 2013 – 2018,

W związku z tym, iż projekt uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniu 
Komisji Stałych Rady w dniu 19 lutego br. pytań nie było. Przewodniczący obradom odczytał
jego treść i przystąpiono do głosowania. Za podjęciem powyższej uchwały głosowali wszyscy
obecni na sesji radni – 12 „za” (nieobecni: Halina Lis, Dariusz Sikora i Władysław 
Szalkowski). Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 26 lutego 2013 roku w sprawie 
przyjęcia Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w 
Rodzinie w Gminie Bojanowo na lata 2013 – 2018 została podjęta i stanowi załącznik nr 6 
do protokołu.

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie:
2) nadania Statutu Miejskiej Bibliotece Publicznej w Bojanowie
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W związku z wieloma pytaniami, jakie Państwo radni zadali do projektu powyższej 
uchwały na posiedzeniu Komisji Stałych Rady, głos zabrał Zastępca Burmistrza, Sekretarz, 
pan Ryszard Drozdowski.
Wyjaśnił, iż zapis dotyczący „Rozdziału V. Postanowienia końcowe” jest zgodny z techniką 
legislacyjną, w związku z powyższym nie można wprowadzić zmian w powyższym zakresie. 

Wątpliwości Państwa radnych wzbudził zapis zawarty w „Rozdziale 4. Majątek i finanse” – 
paragraf 25 „ dyrektor corocznie w terminie do 3 miesięcy po dniu bilansowym, przedkłada 
organizatorowi sprawozdanie finansowe za poprzedni rok kalendarzowy, który podlega 
zatwierdzeniu przez Radę Miejską w Bojanowie w drodze uchwały”.

Głos zajęła pani Skarbnik – Mirosława Zamelska, która wyjaśniła, iż powyższy zapis jest
zgodny z Rozporządzenie Ministra Finansów z dnia 5 lipca 2010 r. w sprawie szczególnych
zasad rachunkowości oraz planów kont dla budżetu państwa, budżetów jednostek samorządu
terytorialnego,  jednostek  budżetowych,  samorządowych  zakładów  budżetowych,
państwowych  funduszy  celowych  oraz  państwowych  jednostek  budżetowych  mających
siedzibę  poza  granicami  Rzeczypospolitej  Polskiej,  w szczególności  „  §.26.1. Kierownicy
jednostek i placówek składają sprawozdania finansowe odpowiednio dysponentom środków
budżetu wyższego stopnia lub zarządom jednostek samorządu terytorialnego w terminie do
dnia 31 marca roku następnego” co zawiera treść projektu uchwały.
Więcej pytań nie było. Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał treść uchwały i zarządził 
głosowanie. Za podjęciem Uchwały Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 26 lutego 2013 roku 
w sprawie nadania Statutu Miejskiej Bibliotece Publicznej w Bojanowie głosowali wszyscy 
obecni podczas głosowania radni – 11 „za” (nieobecni: Halina lis, Dariusz Sikora, 
Władysław Szalkowski oraz chwilowo nieobecny radny Jan Kubis).
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie:
3) określenia przystanku komunikacyjnego na terenie Gminy Bojanowo, którego
właścicielem jest  Gmina Bojanowo oraz warunków i  zasad korzystania z tego
przystanku,

Projekt uchwały był temat obrad Komisji Stałych Rady w dniu 19 lutego br. Uwag i 
zapytań nie było. Przewodniczący Jagodziński odczytał treść uchwały i zarządził głosowanie.
Za podjęciem Uchwały Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 26 lutego 2013 roku w sprawie
określenia przystanku komunikacyjnego na terenie Gminy Bojanowo, którego właścicielem
jest  Gmina  Bojanowo  oraz  warunków  i  zasad  korzystania  z  tego  przystanku,  głosowali
wszyscy radni – 12 „za” (nieobecni: Halina Lis, Dariusz Sikora i Władysław Szalkowski).
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie:
4) przyjęcia planów pracy Komisji Stałych Rady na 2013 rok,

Państwo radni na posiedzeniu Komisji Stałych wypracowali plan pracy na 2013 rok.
Przewodniczący Rady odczytał  treść uchwały i przystąpiono do głosowania. Za podjęciem
Uchwały rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 26 lutego 2013 roku w sprawie przyjęcia planów
pracy Komisji  Stałych Rady na 2013 rok głosowali  wszyscy radni  – 12 „za” (nieobecni:
Halina Lis, Dariusz Sikora i Władysław Szalkowski).
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie:
5) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2013 rok.

Plan  pracy  komisji  Rewizyjnej  został  opracowany  przez  jej  członków.
Przewodniczący  obradom  Maciej  Jagodziński  odczytał  treść  uchwały  i  przystąpiono  do
głosowania. Za podjęciem Uchwały Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 26 lutego 2013 roku
w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji  Rewizyjnej  na 2013 rok głosowali  wszyscy
radni 12 „za” (nieobecni: Halina Lis, Dariusz Sikora i Władysław Szalkowski).
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

W związku z tym, iż na sesję został zaproszony pan Marek Jakubiak – właściciel 
browaru „Ciechan” i nabywca bojanowskiego browaru, przewodniczący Rady ogłosił 40- 
minutową przerwę , do czasu przybycia gościa.

Do pkt.10 Odpowiedzi na zapytania radnych.

Obrady wznowiono o godz. 10.40. Przewodniczący przedstawił zaproszonych gości:
- pana Marka Jakubiaka – właściciela browaru „Ciechan”,
- pana Krzysztofa Fałdowskiego – prezesa browaru „Ciechan”.

Głos zabrał Burmistrz Bojanowa pan Józef Zuter. Odpowiadając na pytanie radnego 
Zygmunta Maćkowiaka, które dotyczyło prowadzonych postępowań komorniczych wobec 
bojanowskiego browaru, Burmistrz zaprezentował (wizualnie) tomy akt poświęcone tej 
sprawie. Postępowanie było prowadzone  na bieżąco, nie zaniechano żadnych procedur i 
terminów. Niestety, odpowiedź wielu instytucji z tym związanych, m.in. Izby Skarbowej 
w Łodzi pozostawały bez odzewu. W obecnej sytuacji, kiedy browar ma nowego właściciela, 
Burmistrz kolejny raz poinformował, iż ma zamiar umorzyć obciążenie hipoteczne wobec tej 
firmy. Powyższa decyzja w znacznym stopniu wpłynie pozytywnie na organizację i 
przyspieszenie otwarcia zakładu.
Odpowiadając radnemu Kubisowi, który zapytał o udział pracowników interwencyjnych przy 
pracach porządkowych na terenie browaru, Burmistrz Bojanowa wyjaśnił, iż żaden pracownik
finansowany z budżetu gminy nie jest tam zatrudniony. Informacje rozpowszechniane przez 
internet są bzdurą; niestety większość osób, które to czyta posiłkuje się niesprawdzonymi 
wiadomościami i nie weryfikuje ich źródła.
Głos w tej sprawie zabrał pan prezes Krzysztof Fałdowski, który wyjaśnił, iż w obecnej 
chwili na terenie browaru pracują 4 osoby z terenu Bojanowa; są zatrudnione przy pracach 
porządkowych i pielęgnacyjnych. Uposażenie płaci im właściciel browaru „Ciechan” a nie 
gmina Bojanowo.

Radny Zygmunt Maćkowiak zapytał, kiedy Gmina podjęła ostatnie postępowanie 
komornicze w stosunku do bojanowskiego browaru.
Głos zabrała pani Skarbnik – Mirosława Zamelska, która wyjaśniła, iż na przełomie III i IV 
kwartału 2012 roku zmobilizowano komornika z Łodzi do podjęcia stosownych działań w tej 
sprawie. Kosztowało to Gminę około 12.000,- zł ,z czego w wyniku działań komornika, nie 
wpłynęła ani jedna złotówka na konto urzędu. 

Radny Maćkowiak zadał pytanie cyt. „ skoro były właściciel otrzymał pieniądze ze 
sprzedaży browaru to dlaczego komornik nie ściągnął od niego należności wobec gminy?”.

Pani Skarbnik wyjaśniła, iż z przesyłanych przez komornika raportów wynika, iż nie 
ściągnął żadnej kwoty od poprzedniego właściciela.
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W tej kontrowersyjnej dyskusji głos zabrał Burmistrz Bojanowa, który stwierdził, iż 
najbardziej komfortową sytuacją dla pana Marka Jakubiaka byłoby, gdyby kupił browar z 
czystą hipoteką. Niestety, nie było to możliwe, gdyż poprzedni właściciel obiektu uchylał się 
od uregulowania długu.

Kolejną osobą która zabrała głos w dyskusji był pan Marek Jakubiak, właściciel 
browaru „Ciechan”, nabywca browaru w Bojanowie. Podziękował panu Burmistrzowi i 
Państwu radnym za zaproszenie na sesję. Pan Jakubiak był świadomy, iż kupuje obiekt z 
obciążoną hipoteką. Należność główna wynosiła 110.000,- zł + około 200.000,- zł odsetek; 
jest to pierwszy dług jaki ma prezes „Ciechana”. Bojanowski browar jest w dobrym stanie, 
został profesjonalnie zabezpieczony przed zniszczeniem przez poprzedniego właściciela.
Uruchomienie zakładu będzie trwało stosunkowo krótko. Prace wykonują firmy budowlane., 
zatrudniające  fachowców, którzy remontowali zakłady tego typu. Pan Jakubiak podkreślił 
bardzo dobrą współpracę z Burmistrzem, Bojanowa, który jest Jego „przewodnikiem” po 
bojanowskiej ziemi. Zakładem zaczynają się interesować instytucje – Państwowa Inspekcja 
Pracy i SANEPID, w związku z powyższym wszystko zostanie przeprowadzone zgodnie z 
normami i obowiązującym prawem.

Pan prezes doskonale zna specyfikę naszego regionu, poziom bezrobocia. Wiele osób 
złożyło już podania o pracę. Właściciel „Ciechana”  powiedział, iż tak dramatycznych CV nie
czytał nigdy w życiu. Gros osób starających się o pracę to kobiety. Browar w większości 
będzie zatrudniał mężczyzn, dla kobiet przewiduje się około 3-4 stanowisk, w administracji, 
w związku z powyższym na ten moment nie ma pomysłu na rozwiązanie tego problemu.

Pan Jakubiak swoją przygodę z  branżą piwowarską rozpoczął w roku 1996. Był 
członkiem zarządu krotoszyńskiego browaru, gdzie miał okazję współpracować z 
pochodzącym z Bojanowa prezesem tamtejszego zakładu , panem Grzegorzem Matylą. 
Jako właściciel dwóch browarów (budowa trzeciego  jest w planach), prezes Jakubiak nie jest 
zainteresowany nijakością produkowanego piwa. Nie chce psuć wyrobionej przez lata marki.

Przykładem tego jest browar w Lwówku Śląskim; w roku 2009 został zakupiony przez
właściciela Browaru „Ciechan” sp. z o.o. (pana Jakubiaka), a w roku 2010 wznowiono 
produkcję piwa.
Dzięki tej inwestycji miasto ożywiło się, a obiekt stał się  jego  wizytówką, jednocześnie je 
promując.

W bojanowskim browarze trwają prace remontowe. Warzelnia, słodownia są 
odnawiane. Leżakownia jest gigantyczna – ma 3 - krotną moc przerobową – niż wskazują na 
to parametry całego browaru.  Przy browarze znajduje się staw, który zostanie oczyszczony, a
teren wokół niego uporządkowany.

Na terenie browaru znajduje się również hala widowiskowa, jest zniszczona, ale nowy 
właściciel obiecał jej renowację. Notabene pan Jakubiak jest cały czas w kontakcie z 
konserwatorem zabytków, bez opinii którego nie mógłby rozpocząć żadnych prac.

W kwestii doboru załogi pan Jakubiak poinformował, iż nie będzie kierował się 
żadnymi znajomościami i koneksjami. Będzie zatrudniał osoby deklarujące chęć pracy i 
obowiązkowość.

Podobna sytuacja była  w Lwówku Śląskim. Z chwilą uruchomienia browaru pracę 
otrzymało kilkadziesiąt osób, poprawiając tym samym status bytowy wielu rodzinom.
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Pan Jakubiak zapoznał uczestników sesji ze swoimi planami na przyszłość. Zamierza 
pobudować nowoczesny browar w Darłówku. Piwo, które tam będzie produkowane ma być 
skierowane do młodego klienta – około 25 roku życia. 

Prezes browaru „Ciechan” zaznaczył, iż warunki do warzenia piwa są  bardzo dobre. 
Jeżeli prace będą wykonywane zgodnie z harmonogramem piwo „Bojan” pojawi się na rynku 
mniej więcej w sierpniu tegoż roku. 

Przedstawiciel Izby Rolniczej pan Łukasz Kuśnierek zapytał czy będą przesyłane do 
rolników informacje dotyczące parametrów jęczmienia browarnianego. 
Pan Jakubiak wyjaśnił, iż jesteśmy w trakcie przygotowania ulotki, która będzie skierowana 
do rolników; istnieje więc prawdopodobieństwo, że skorzystamy z miejscowych plonów. 
Pan Jakubiak – kończąc wypowiedź – nawiązał do syreny, która znajduje się na kominie, przy
browarze. Obiecał, iż z chwilą uruchomienia zakładu o godz. 7.00 syrena będzie 
sygnalizowała rozpoczęcie pracy a o 15.00 jej zakończenie. Wrócimy więc do tradycji, 
pielęgnowanej przez pokolenia.

O godz. 12.00 pan Marek Jakubiak podziękował za zaproszenie i o godz. 12.00 wraz z panem 
Krzysztofem Fałdowskim opuścili obrady.

Do pkt. 11 Wolne głosy i wnioski.

Głos zabrała dyrektor przedszkola w Bojanowie pani Agnieszka Sikora, która 
zachęciła Państwa radnych do czytania bajek i wierszy Jana Brzechwy, bojanowskim 
przedszkolakom.

Do pkt. 10 Zakończenie.

W związku z wyczerpaniem porządku  XXV sesji Rady Miejskiej, przewodniczący 
Maciej Jagodziński dziękując wszystkim za przybycie zamknął o godz. 12.10 obrady.

Przewodniczący Rady
(-) Maciej Jagodziński

Protokolant:
Beata Sikora
inspektor
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